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انتصاب مدیر شعبه خراسان شمالی 
بیمه تجارت نو 

با حکم دکتر نوراللهی مدیرعامل شرکت بیمه 
سرپرست  سمت  به  افسری  سمیه  تجارت نو، 
شعبه مرکزی استان خراسان شمالی منصوب 

گردید. 
این  تجارت نو؛  بیمه  روابط عمومی  گزارش  به 
امور شعب و نمایندگان  با حضور مدیر  حکم 

بیمه تجارت نو به وی اهدا شد.
در متن این حکم آمده است :

اجرای  در  منان  ایزد  به  اتکال  با  است  امید 
سیاست ها و برنامه های ابلاغی و انجام وظایف 
محوله با استفاده از ظرفیت ها و امکانات موجود 
موفق  خویش  شایستگی های  و  توانمندی ها  و 
و موید باشید و با امعان نظر به مفاد منشور 
و  مداری  مشتری  به  شرکت  حرفه ای  اخلاقی 
هم افزایی و رشد و پیشرفت فعالیت ها اقدامات 

بایسته به عمل آورید.

شعب منتخب فعال بانک صادرات 
ایران در تعطیلات نوروز ١٤٠٢

 فهرست شعب منتخب بانک صادرات ایران برای 
تداوم خدمت رسانی در ایام پایانی سال جاری و 

ایام نوروز١٤٠٢ اعلام شد.
ایران،  صادرات  بانک  روابط عمومی  گزارش  به 
 ٢٩ دوشنبه  روز  در  بانک  این  منتخب  شعب 
چهارشنبه،  روزهای  همچنین  و   ١٤٠١ اسفندماه 
و  سوم  دوم،  ترتیب  به  شنبه  و  پنجشنبه 
دوازدهم فروردین ماه ١٤٠٢ از ساعت ٩ تا ١٢ برای 
خدمت رسانی به مشتریان و مردم سراسر کشور 

فعال خواهند بود. 
صادرات  بانک  الکترونیک  بانکداری  درگاه های 
همراه بانک،  شمس،  سامانه  جمله  از  ایران 
ارائه  درگاه های  سایر  و  خودپرداز  اینترنت بانک، 
دهنده خدمات غیر حضوری بستر مناسبی برای 
استفاده از خدمات گسترده این بانک است ضمن 
اینکه شعب منتخب بانک در ایام یایانی سال و ایام 

نوروز خدمات لازم را ارائه خواهند کرد.
بانک صادرات  مشتریان  امداد  واحد  همچنین 
ایران نیز با شماره تلفن ٠٩٦٠٢ به طور شبانه روزی 

آماده پاسخگویی به تماس های مشتریان است.

به صورت حضوری و غیرحضوری
امکان وکالتی کردن حساب ها برای 
خرید خودروهای داخلی در بانک 

شهر فراهم شد
امکان معرفی حساب وکالتی برای ثبت نام در 
وزارت  داخلی  خودروهای  عرضه  یکپارچه  طرح 
صمت، به صورت حضوری و غیرحضوری در بانک 

شهر فراهم شد.
به گزارش روابط عمومی بانک شهر، با عنایت به 
اعلام وزارت صنعت، معدن و تجارت، مقرر است 
عرضه خودروهای داخلی از طریق سامانه یکپارچه 
فروش خودرو صورت پذیرد. لذا با عنایت به این 
امر که یکی از الزامات مشارکت در طرح مذکور، 
مبلغی  مسدودی  و  وکالتی  های  سپرده  افتتاح 
های  سپرده  در  ریال   1.000.000.000 با  معادل 
متقاضیان این طرح می باشد؛ بانک شهر نیز در 
راستای بهره مندی مشتریان حقیقی از این طرح 
ارائه خدمت مذکور به دو  امکان  ایجاد  به  اقدام 
شیوه حضوری از طریق شعب بانک و غیرحضوری 
است. کرده  بانک  اینترنت  کانال  طریق   از 
شهر  بانک  حقیقی  مشتریان  راستا،  درهمین 
بانک  این  از شعب  یکی  به  با مراجعه  می توانند 
مربوطه  فرم های  تکمیل  و  درخواست  ارائه  با 
به  ورود  و  شهر  بانک  اینترنت  طریق  از  یا  و 
شوند. مند  بهره  فوق  خدمت  از  بورسار   بخش 
حساب وکالتی حسابی است که صاحب حساب 
می دهد  وکالت  بانک  به  معامله  انجام  به منظور 
تا وجوه واریزی را مسدود نماید و پس از انجام 
در  یا  و  برداشت  را  شده  مسدود  وجه  معامله، 

صورت عدم انجام معامله رفع مسدودی نماید.

برگزیدگان جشنواره فروش فرتاک 
انتخاب شدند

و  برگزیده  بیمه گذاران  از  نوین  بیمه  شرکت 
نمایندگان برتر فروش در جشنواره فرتاک با اهدای 

جوایز، قدردانی کرد.
به گزارش روابط عمومی و تبلیغات بیمه نوین؛ 
طی مراسم قرعه کشی جشنواره فروش فرتاک که با 
حضور برخی از معاونان و مدیران این شرکت برگزار 
شد، در بخش بیمه گذاران، 6 برنده خوش شانس 
»آتش سوزی«،  اتومبیل«،  »بدنه  رشته های  در 
»بیمه  و  سرمایه گذاری«  و  »عمر  »مسئولیت«، 
مستمری« به قید قرعه انتخاب، که جوایز و لوح 
تقدیر به ایشان اهداء خواهد شد.  همچنین در 
بخش نمایندگان نیز از برگزیدگان با اهدای جوایز 
نقدی تقدیر به عمل آمد.  جشنواره فرتاک آخرین 
جشنواره فروش ویژه سال جاری در بیمه نوین بوده 
که مانند سایر جشنواره های این شرکت با هدف 
ارتقای بهره وری شبکه فروش، معرفی محصولات 
بیمه ای و گسترش فرهنگ بیمه و ایجاد شرایطی 
برای  ویژه  تخفیف های  با  بیمه نامه  خرید  جهت 

مشتریان، در بهمن 1401 برگزار شد.

سرپرست شعبه بندرعباس بیمه 
آرمان معارفه شد

آیین معارفه سرپرست شعبه بندرعباس بیمه 
آرمان برگزار شد.

به گزارش روابط عمومی بیمه آرمان، جلسه 
حضور  با  بندرعباس  شعبه  سرپرست  معارفه 
هادی رئیس الذاکرین سرپرست معاونت فروش 
و بازاریابی، ابوالفضل قاسمی سرپرست مدیریت 
امور شعب و نمایندگان، معاون و کارکنان شعبه 
بندرعباس و همچنین جمعی از نمایندگان برگزار 
شد. در این جلسه سرپرست معاونت فروش و 
بازاریابی درخصوص دستاوردهای سال 1401 و 
برنامه های سال آتی و همچنین به لزوم ارتباط 
مستمر شعبه و ستاد تاکید کرد، گفتنی است 
سرپرست مدیریت امور شعب و نمایندگان ، از 
حسن انجام وظیفه خانم فاطمه فتح الله زاده 
کهالی معاون شعبه بندرعباس تقدیر و تشکر 
و در ادامه برای محمدحسین کمالی سرپرست 

جدید شعبه بندرعباس آرزوی موفقیت کرد.
خاطر نشان می شود دیگر موضوعات مطرح 
شده در این جلسه، بررسی مسائل و مشکلات 
شبکه فروش و ارائه راهکارهای مناسب و لزوم 

تقویت و بهبود ارتباط با نمایندگان بود .
روابط عمومی بیمه آرمان ضمن تبریک جهت 
انتصاب سرپرست جدید ، برای کلیه همکاران 
آرزوی  بندرعباس  شعبه  پرتلاش   و  ساعی 

موفقیت دارد.

فصلنامه تحول دیجیتال بیمه ملت 
به ایستگاه »آینده مشاغل بیمه ای« 

رسید 

هشتمین شماره فصلنامه تحول دیجیتال بیمه 
منتشر  بیمه ای«  »آینده مشاغل  درباره  ملت، 

شد.
تحول  ملت،  بیمه  عمومی  روابط  گزارش  به 
فضای  دیجیتال،  دنیای  و  اطلاعات  فناوری 
بسیاری از کسب وکارها را در جهان تغییر داده 
است، تغییراتی که در دوران همه گیری ویروس 
بیمه  صنعت  گرفت.  بیشتری  سرعت  کرونا 
دنیای  تحول های  و  بزرگ  تغییرات  این  از  نیز 
دیجیتال مستثنی نبود و در همین راستا فضای 

کسب وکارهای بیمه ای دچار دگرگونی شد.
در فضای جدید، بسیاری از مشاغل به دلیل 
بازیگران  ورود  با  و  حذف  فناوری  میدان داری 
سازمان ها  بیرون  به  مشاغل  از  برخی  جدید، 
تا  شده  سبب  تغییرات  این  شده اند.  منتقل 
بر  تمرکز  به صرف  بیمه،  کارکنان شرکت های 
توانمندی های پیشین، با خطر ادامه فعالیت و 
حتی کیفیت نوع کار مواجه شوند و برای همراه 
شدن با فضای نوین، نیازمند بازنگری در نقش، 
جایگاه و آینده خود باشند. در چنین شرایطی 
لازم است تا کارکنان این شرکت ها، توانمندی ها 
و قابلیت های خود را تقویت کنند تا بتوانند مانند 
داشته  موثری  نقش  خود  سازمان  در  گذشته 
باشند. تحولاتی که به آن اشاره شد، مدل های 
تغییر داده  نیز  را  بیمه  کسب وکار شرکت های 
بود  خواهد  شرکت هایی  آن  از  آینده  و  است 
که با این تغییرات همراه شوند و حتی جلوتر، 
کرده   برنامه ریزی  برایش  و  پیش بینی  را  آن 
باشند. فصلنامه تحول دیجیتال بیمه ملت، در 
هشتمین شماره خود با همین رویکرد به سراغ 
»آینده مشاغل بیمه ای« رفته و در این فصلنامه، 
۹ مقاله درباره تغییرات صنعت بیمه در حوزه 
دیجیتالی شدن و فناوری اطلاعات منتشر شده 
به  برای دسترسی  است. علاقمندان می توانند 
 http://tech.melat.ir این فصلنامه، به آدرس
http://tech.melat.ir(/( در بخش »فصلنامه 

تحول دیجیتال« مراجعه کنند.

هر چند عشقی از معدود مدیران دولت محسوب 
می شود که همواره سعی کرده در نشست های خبری 
نیز  است  داشته  امکان  که  جایی  تا  و  شود  حاضر 
پاسخگوی مطبوعات و رسانه ها بوده است اما مساله 
بورس و سرمایه گذاری در ایران همواره با حواشی جدی 
رو به رو بوده است. در ابتدای این نشست خبری نیز 
مجید عشقی اظهار داشت که سال آینده سال اجرای 
حاکمیت شرکتی است. ما در رعایت حاکمیت شرکتی 
نقص های جدی داریم. لذا سال آینده برنامه جدی برای 
آموزش مدیران ناشران خواهیم داشت که امیدوارم نتایج 
 خوبی برای رعایت حقوق سهام داران اقلیت داشته باشد.
 او هم چنین خبر داد که ؛ در بخش پرداخت سود، 
کرد.  پرداخت  را  نقدی  همه سودهای  امسال  سجام 
تجربه خوبی بود که به سهامداران کمک کرد زود به 
سودهای خود برسند. رئیس سازمان بورس گفت: در 
سال جاری بیش از 30 میلیون نفر واریزی سود سنواتی 
داشتیم. سجام امسال همه سودهای نقدی را پرداخت 
کرد. افرادی بودند که حدود 100 میلیارد تومان سودهای 
رسوبی طلبکار بود. امسال سال پرکاری در میز صنعت 

هم بود.
تمام  امسال  که  افزود  نیز  ادامه  در  مجید عشقی 
سودهای نقدی از طریق سجام پرداخت شد. این تجربه 
خوبی بود که سهامداران در کمترین زمان به سود خود 
رسیدند. بیش از 30 میلیون نفر واریزی سود رسوبی در 

سال جاری داشتیم.
اقلام بیشتری به بورس کالا وارد خواهد شد

رئیس سازمان بورس ادامه داد که: سازمان بورس 
و اوراق بهادار نسبت به بازگشایی نمادهای معاملاتی 
که از سال ها قبل بسته مانده است، بی تفاوت نخواهد 
آنها هستیم.  و مشکلات  گره ها  رفع  به دنبال  و  ماند 
خوشبختانه طی سال گذشته بسیاری از این نمادها 
بازگشایی شدند. اقداماتی همچون گواهی شمش طلا 
که یکی از حلقه های مفقوده طلا محسوب می شد و 
بازار خواهد شد.  ابزار سرمایه های خرد جذب  این  با 
امیدواریم در آینده ابزارهای متنوع تری در بحث  بازار 

مشتقه راه اندازی بشود. 
از  دیگری  بخش  در  بهادار  اوراق  سازمان  رئیس 
توضیحات ابتدایی خود نیز گفت: در سال 1401 چندین 
اقتصاد  تحولات  داشتیم.  فرود  و  فراز  مرحله  چند  و 
جهانی، ریزش های جهانی و نوسانات داخلی را تجربه 
کردیم. امسال برنامه هایی را که از سال 1400 اعلام کرده 
بودیم، با قوت دنبال شد. در همین سال رفع انحصار و 
تسهیل صدور مجوز تاسیس کارگزاری و نهادهای مالی 
بازار سرمایه و سایر شرکت های خدمات دهنده بازار 

سرمایه را داشتیم.  
موافقت با پیشنهادات اصلی سازمان بورس در لایحه 

بودجه 
مجید عشقی هم چنین خبر داد که: پیش از اینکه 
کانون ها،  با  کمیته ای  بشود،  مطرح  بودجه  بحث 
بازار  فعالان  و  صاحب نظران  بازرگانی،  اتاق  نهادها، 
انجام شد،  با بررسی هایی که  سرمایه تشکیل شد و 
پیشنهادهایی که دغدغه اصلی بازار به حساب می آید 

به مجلس، ارائه کردیم.
وی ادامه می دهد: امسال جو خاصی در کمیسیون 
تلفیق حاکم بود و طی مذاکراتی که انجام شد برخی 
از موارد دیگر  از موارد در بودجه لحاظ شد و برخی 
نشد.  دیده  بودجه  لایحه  در  تولید  جهش  همچون 
خوشبختانه با مسائل اصلی در لایحه بودجه موافقت 
شده و درخصوص مواردی که موافقت نشد، پیگیر طرح 
آن ها و تعیین سازوکاری در قوانین هستیم. طبیعی 
موافقت  پیشنهادی  طرح های  و  موارد  همه  که  بوده 
نمی شود اما در خصوص مواردی همچون نرخ خوراک 
تصمیم قاطعی اخذ و در بندهای پیشنهادی به لایحه 
بودجه ارائه شد که خوشبختانه نتایج خوبی به همراه 

داشته است.
بیش از ۷ هزار میلیارد تومان به جیب سهامدارن 

بازگشت
مجید عشقی در پاسخ به پرسشی مبنی بر تعیین 
که  گفت  نیز  بازار  توسعه  شفافیت صندوق  تکلیف 
صندوق تثبیت بازار سرمایه شیوه نامه معاملات دارد. 
کجا  اینکه  می شود.  هم  نظارت  شیوه نامه  این  روی 
وارد شود و چه زمانی و به چه نحوی وارد شود، طبق 
بازار  تثبیت  صندوق  اما  می شود؛  تعیین  شیوه نامه 
سرمایه نمی تواند جزئیات ورود و خرید سهم ها را اعلام 
کند؛ چرا که معامله گران می توانند به راحتی ورود کنند 
اقدامات دیگری صورت  یا  کنند  بی اثر  را  و معاملات 
بگیرد. صورت های مالی این صندوق در گذشته منتشر 

شده و در آینده هم منتشر خواهد شد.
 افزایش دامنه نوسان بستگی به شرایط و توان بازار 

دارد
مجید عشقی در پاسخ به سوالی در خصوص افزایش 
دامنه نوسان نیز می گوید: هنوز زمان مشخصی برای 
افزایش دامنه نوسان مشخص نشده است؛ باید این 

مسئله کارشناسی و بررسی بشود. 
وی می افزاید: دستکاری زیرساخت های بازار سرمایه 
این  در  الزامی  که  زمانی  تا  و  بوده  حساسی  بحث 

تغییری  را  آن  متغییرهای  نیاید،  وجود  به  خصوص 
نخواهیم داد؛ درمورد افزایش دامنه نوسان  سیاستی 
بوده که سازمان بورس از پیش آن را مدنظر قرار داده 
است اما این درخصوص نیز باید شرایط و توان بازار 
درنظر گرفته بشود. به طور حتم وضعیت بازار را پیش 
از افزایش مجدد بررسی خواهیم کرد اما درحال حاضر 
زمان مشخصی برای این امر مدنظر نیست اما به طور 
کلی دامنه نوسان تا 10 درصد افزایش پیدا خواهد کرد.

عرضه خودرو در بورس کالا منتفی نشده است
مجید عشقی در پاسخ به پرسشی درباره سرنوشت 
عرضه خودروهای  پرتقاضا در سال آینده نیز گفت 
که مساله اصلی بحث خودرو این بود که طی دو سال 
گذشته قیمت کارخانه خودرو اصلاح نشده بود. همه 
بورس  در  خود  خودی  به  خودرو  جای  که  می دانیم 
نیست. اما شرایطی که پیش آمد و نحوه قرعه کشی در 
کشور، نتیجه ای جز از بین رفتن صنعت خودرو سازی 
دودش  که  نداشت  مصرف کنندگان  شدن  متضرر  و 
در نهایت به چشم مصرف کننده می رفت. علت عدم 
افرایش کیفیت خودرو، این بود که اساسا در سال های 
به  نداشتند.  توسعه  و  تحول  نام  به  بخشی  گذشته 
بورس  را  خودرو  کردیم،  پیشنهاد  شرایط  این  خاطر 
کالا عرضه کنند؛ چرا که می خواستیم خودروسازان از 
وضعیت زیان ده بودن خارج شوند. اگر قیمت خودرو 
اصلاح شود، ما مخالفتی با روش های جدید نداریم.  
مسئله این است که خودروساز نباید با قیمت های دو 
سال پیش خودرو بفروشد؛ چرا که محکوم به شکست 

خواهند بود.
سود سهام عدالت شنبه یا یکشنبه هفته آینده واریز 

می شود
مجید عشقی در پاسخ به سوالی درمورد بازگشایی 
از مجموع  استانی سهام عدالت، می گوید:  نمادهای 
شرکت های سبد سهام عدالت، برخی شرکت ها هنوز 
سود را واریز نکرده اند، با برسی از شرکت ها همچون 
فولاد، مارون و... صحبتی در خصوص واریز هرچه 
سریع تر داشته ایم . فکر می کنم تا فردا واریز های آن ها 
انجام بشود، البته محاسبات لازم نیز زمانی  را صرف 
یا یکشنبه هفته  تا شنبه  و فکر می کنم  خواهد کرد 
آینده سود سهام عدالت واریز بشود. بحث برگزاری 
مجامع شرکت های استانی سهام عدالت باید در شورای 
عالی بورس جمع بندی بشود، اختلاف نظر هایی در این 
خصوص وجود دارد. این مجامع باید با حداکثر حضور 
سهامداران انجام بشود. این مسئله بحثی چالشی بوده 

چراکه سهامداران خرد بسیاری درگیر آن هستند.
بورس به طور حتم عقب ماندگی خود را جبران خواهد 

کرد
در  پول  صدای  به  پاسخ  در  بورس  سازمان  رئیس 
سرمایه  بازار  شاخص  می گوید:  بازار  روند  خصوص 
همین  به  همیشه  و  می کند  طی  را  طبیعی  روندی 
یا  و  می رود  پیش  شیب ملایمی  با  که  بوده  ترتیب 
به طور مقطعی با افتی رو به رو می شود و بعد از مدتی 
را جبران می کند. درخصوص  عقب ماندگی های خود 
چنین  نیز  مسکن  و  طلا  همچون  موازی  بازارهای 

قاعده ای وجود دارد.
که:  گفت  نیز  بازار  کردن  طرفه  دو  درباره  عشقی 
اوایل سال  در  بازار  کردن  دو طرفه  درباره  امیدواریم 

آینده به جمع بندی برسیم. دو طرفه کردن بازار یکی از 
نیازهای ضروری است، اینکه بتوانیم نوسانات مقطعی 
پوشش  مشتقه  ابزارهای  طریق  از  تا  کنیم  جدا  را 
نوسانات  نگران  بلندمدت  داده شود و سرمایه گذاران 

کوتاه مدت نباشند.
امسال روند قیمت گذاری سیمان را اصلاح کردیم

سیاست  که:  افزود  نیز  ادامه  در  عشقی  مجید   
سازمان بورس همواره این بوده که از طریق اداره میز 
صنعت موارد مبتلا به را شناسایی کند. قیمت گذاری 
با آن  ابعادی است که ناشران  از  دستوری تنها یکی 
مراجع  طرف  از  موضوع  این  پیگیر  هستند.  مواجه 
مختلف هستیم. در طول چند سال گذشته شاهد بودیم 
که در فولاد و پتروشیمی و حتی در موضوع خودرو این 
سیاست  آسیب هایی زد، قصد داریم به این سیاست را 

حداقل برسانیم.
ورودی نقدینگی به شرکت های کارگزاری مثبت 

بوده است
بازار  در  شده  پارک  پول های  درخصوص  عشقی 
روند  با  متناسب  سرمایه گذاران  می گوید:  سرمایه، 
بازارها، دارایی  و سرمایه  خود را حرکت خواهند داد اما 
به طور کلی صندوق های سرمایه گذاری درآمد ثابت و 
سهامی نسبت به سال گذشته رشد خوبی داشته است 
و نمی توان مقدار و مبلغ مشخصی درمورد پول های 
پارک شده، داشت. میزان پول های پارک شده مفهوم 
دقیقی نیست اما به طور کلی با همه فراز و نشیب ها، 
ورودی نقدینگی به شرکت های کارگزاری مثبت بوده 

است.
گواهی سپرده نفت خام 

مجید عشقی در پاسخ به این سوال که “چرا طرح 
فروش نفت در دولت قبل منتفی شد و در این دولت 
مجددا اجرا شد” می گوید: گواهی سپرده نفت خام که 
روز گذشته راه اندازی شد، با طرح فروش نفت در دولت 
قبل تفاوت ماهوی دارد. گواهی سپرده نفت یک دارایی 
است که واردکنندگان و فعالان اقتصادی میتوانند ما به 
ازای آن، از انبارهای شرکت ملی نفت، نفت و میعانات 
گازی دریافت کنند. اما طرح دولت قبل که صرفا در حد 
یک طرح رسانه ای باقی ماند، صرفا گواهی کاغذی بود و 

ایراداتی به آن وارد شده بود.
اگر قیمت  پایه خودرو منطقی باشد، نیازی به فروش 

در بورس نیست
دیگری  پرسش  در خصوص  بورس  سازمان  رئیس 
درخصوص عرضه خوردو در بورس می گوید: در بحث 
معقولی  حد  در  پایه  قیمت  افزایش  به دنبال  خودرو 
افزایش  بتواند  تولیدکننده  واسطه  این  به  تا  هستیم 
پایه  قیمت   اگر  باشد.  داشته  تولید  رشد  و  کیفیت 
منطقی باشد، نیازی به فروش در بورس نیست اما 
اگر خودروسازها به رویه سابقه ادامه می دادند دیگر 
خصوص  در  قول هایی  نمی ماند.  باقی  خوردوسازی 
اصلاح قیمت کارخانه داده شده است تا تولیدکنندگان 

بتوانند بدون زیان بفروشند.
افزایش سهم بازار سرمایه از شرکت های اقتصاد 

دیجیتال 
مجید عشقی درباره عرضه موفق اولین استارت آپ 
ایرانی می گوید: به بسیاری از این ها نمی توان می گوید 
دیجیتال  اقتصاد  بر  مبتنی  شرکت های  استارآپ. 

هستند. معتقدیم که سهم بازار سرمایه از این شرکت ها 
باید بسیار افزایش پیدا کند و این به معنای حمایت ما 
از آن ها نیست؛ بلکه باید نقش این شرکت ها در بازار 

افزایش یابد و پررنگ شود. 
وی ادامه می دهد: شرکت های دیگر مبتنی بر اقتصاد 
دیجیتال در حال تکمیل مدارک هستند. خوشبختانه در 
یک سال گذشته، با بعضی شرکت ها گفت وگو کردیم؛ 
کارهای  انجام  حال  در  کالا«  »دیجی  مثال  به عنوان 

پذیرش است. 
پالایشگاه ستاره خلیج فارس و شازند در آینده عرضه 

خواهند شد
سهام،  بازار  به  بخشی  عمق  درخصوص  عشقی 
می گوید: عمده شرکت هایی که در آستانه ورود به بازار 
پذیرش  کمی  تعداد  و  کردیم  پذیرش  را  داشتند  قرار 
نشده باقی مانده است. وی می افزاید: پالایشگاه ستاره 
ابعادی، شرکت بزرگی محسوب  از نظر  خلیج فارس 
می شود که هنوز به بازار سرمایه ورود نکرده، پالایشگاه 
شازند نیز هنوز وارد بورس نشده است و در آینده این 
دو شرکت عرضه خواهند شد. دانش بنیان ها نیز ابعاد 
ورود  برای  انتظار  در  زیادی  تعداد  اما  ندارند  بزرگی 
بازار، روند  با توجه به شرایط  بازار سرمایه است.  به 
پذیرش طی دو سال اخیر کنُد شد که البته باتوجه به 
وضعیت بازار، امری منطقی بود. برای تسهیل پذیرش 
شرکت های دانش بنیان با دولت و مسئولان ذی ربط در 
حال مذاکره هستیم تا با همکاری مشترک شفافیت  لازم 

به وجود بیاید و عرضه آنها در بورس تسهیل بشود.
بورس کالا اجباری برای تعیین قیمت پایه ندارد

عشقی در خصوص پایین بودن قیمت پایه محصولات 
بورس کالا و متناسب نبودن نرخ ها با حواله دلار 36 
را  پایه کالاها  نیز توضیح داد که:قیمت  تومانی  هزار 
عرضه کننده مشخص می کند و بورس کالا هیچ اجباری 
بازار  تنظیم  ستاد  گاهی  البته  ندارد.  پایه  قیمت  در 
تصمیماتی درخصوص قیمت های پایه اخذ می کند اما 
مهم این است که سقف رقابتی وجود ندارد و متناسب 
با عرضه و تقاضا، قیمت نهایی مشخص می شود.در 
بورس کالا قیمت پایه بر اساس نرخ دلار نیمایی یعنی 
همان نرخ ۲۸ هزار و ۵00 تومان است اما در این بستر 
رقابت آزاد شکل می گیرد؛ به عبارت با برداشته شدن 
محدودیت و سقف معامله امکان شکل گیری رقابت 

برای خریداران فراهم شده است.
تاسیس بورس بین الملل باید از جانب مناطق آزاد 

پیگیری شود
مجید عشقی درمورد راه اندازی بورس بین الملل نیز 
هیات  در دست  بورس  :»اداره شرکت های  که  گفت 
اختلاف  آزاد  مناطق  دبیرخانه  با  و  آن هاست  مدیره 
نظری نداریم. به محض اینکه شروط شش گانه برای 
صدور مجوز تاسیس بورس مذکور فراهم بشود، بورس 
بین الملل تاسیس خواهد شد. این موضوع در  شورای 
عالی بورس و کمیسیون تخصصی مطرح است و اگر 
بشود،  مشخص  لازمه  شروط  و  سهامداران  لیست 
مانعی در این موضوع وجود نخواهد داشت.  سازمان 
بورس در بحث های اجرایی تاسیس بورس بین الملل 
دخالتی ندارد، البته کمک های لازم را خواهد داشت اما 
تحقق این موضوع باید از جانب سازمان مناطق آزاد 

پیگیری بشود.«

نشست خبری رئیس سازمان بورس برگزار شد

سود سجام برای 30 میلیون نفر
روز دوشنبه ۲۲ اسفند 1401 نشست خبری مجید عشقی رئیس سازمان بورس و معاونین با خبرنگاران برگزار شد. این دهمین نشست خبری هیات مدیره 

سازمان بورس و اوراق بهادار است. اما در این نشست خبری چه می گذرد؟

مجید عشقی: 
اداره شرکت های 
بورس در دست 

هیات مدیره 
آن هاست و با 

دبیرخانه مناطق 
آزاد اختلاف 

نظری نیست و 
به محض این که 
شروط شش گانه 

برای صدور مجوز 
تاسیس بورس 
مذکور فراهم 
بشود، بورس 

بین الملل تاسیس 
خواهد شد

قیمت کالا های مختلف به خصوص کالا ها و مواد مصرفی ضروری و ابتدایی کشور 
به حدی طی روز های اخیر بالا رفته است که مردم را سرگردان و نگران تهیه ساده ترین 
نیاز های خود کرده است. یکی از مواد مصرفی اولیه برای پخت و پز، پیاز است که این 
روز ها اشک مصرف کننده را درآورده است و راهکار دولت یعنی واردات را شاید بتوان 
پاک کردن صورت مسئله دانست، چراکه اگر قرار بر واردات صحیح و اصولی بود باید به 

موقع و قبل از نجومی شدن قیمت این محصول کشاورزی، این کار انجام می شد تا دلالان 
هم نمی توانستند سودجویی کنند.جلال محمودزاده، دبیر کمیسیون کشاورزی مجلس در 
همین خصوص به اقتصاد۲4 گفت: قیمت پیاز نسبت به تورم کشور به این وضع درآمده 
است. با توجه به اینکه قیمت دلار افزایش پیدا کرده و قیمت همه کالا ها نسبت به تورم 
و افزایش قیمت دلار، گران شده است، قیمت پیاز هم به تبع آن افزایش پیدا کرده است. 
اگر این تورم وجود نداشت و تورم به 60 درصد نمی رسید و نرخ ارز هم به 60 هزار تومان 

نمی رسید، قیمت پیاز هم نرخ معمولی خود را داشت.
قیمت محصولات کشاورزی خیلی بالاتر از این ها است

نماینده مهاباد با تاکید بر اینکه قیمت محصولات کشاورزی خیلی بالاتر از این ها است، 
تصریح کرد: به همین منظور دولت باید هم به کشاورز و هم به مصرف کننده کمک کند. 
یک راه کمک به مصرف کننده این است که دولت برای خرید کالا های اساسی مثل برنج، 
روغن، گوشت و برخی از محصولات کشاورزی نیز، کالابرگ بدهد. اگر بخواهد قیمت 
سایر محصولات کشاورزی هم پایین بیاورد باید در خرید نهاده ها به کشاورز کمک کند، 

در واقع باید به عوامل تولید کمک کند.
این عضو کمیسیون کشاورزی اظهار کرد: در واقع دولت می تواند کود، سم، نهاده ها و 
ماشین آلات کشاورزی را با قیمت ارزان یا یارانه ای به کشاورز بدهد که در همه کشور ها 
به همین صورت است. ما یک سازمان تعاونی روستایی و یک پشتیبانی امور دام در جهاد 
کشاورزی داریم که می توانند نهاده و گوشت را با قیمت مناسب از تولیدکننده خریداری 
کرده و در صورت گران بودن برای مصرف کننده، می تواند آن را با یارانه و ارزان تر به 

مصرف کننده بدهد.

محمودزاده افزود: درواقع دولت می تواند محصول را با قیمت مناسب از تولیدکننده یا 
کشاورز بخرد، اما آن را با یارانه به دست مردم برساند. سازمان تعاونی روستایی می تواند 
محصولی مثل پیاز را با قیمت مناسب از کشاورز بخرد و با قیمت کمتر و مناسب با یارانه 
به مصرف کننده بدهد که در این صورت هم از تولیدکننده و هم مصرف کننده حمایت 
کرده است، اما اگر مثلاً پیاز را با قیمت مناسب از کشاورز نخرد، کشاورز دیگر نمی تواند 

به کار خود ادامه دهد.
نباید با واردات بی رویه پیاز بر سر کشاورز بزنیم

وی با بیان اینکه از سوی دیگر نباید با واردات بی رویه پیاز بر سر کشاورز بزنیم و از طرفی 
باید هوای مصرف کننده را هم داشت، گفت: دولت از جیب خود و از محل یارانه هایی 
که صرفه جویی کرده می تواند این کار را انجام دهد. دولت از زمانی که ارز 4۲00 تومانی را 
حذف کرد، بیش از ۵00 هزار میلیارد تومان در سال صرفه جویی کرد، سوال اینجاست که 
این پول را چه کار کرده است؟ قرار بر این بود که دولت مابه التفاوت آن را به مصرف کننده 
و تولیدکننده بدهد که هرچند یارانه نقدی می دهد، اما بقیه پول چه می شود؟ بنابراین 

دولت اینجا تخلف می کند.
محمودزاده گفت: به عنوان نمونه ما حدود 300 هزار تن شکر کمتر از اندازه سرانه 
مصرف تولید می کنیم که می توان این مقدار را وارد کرد، اما اگر این عدد به یک یا دو 
میلیون تن رسید، با واردات اضافی به کشاورز صدمه وارد می شود. در خصوص پیاز 
مسئله همین است و باید دقت شود. از سوی دیگر احتمال دارد عده ای پشت این قضیه 
باشند و ایجاد رانت را دنبال کنند و تعدادی واردکننده هم دوست دارند بیش از نیاز کشور 

وارد کنند که این مسئله کشور را زمین گیر می کند.

دبیر کمیسیون کشاورزی مجلس مطرح کرد
نمی دانیم دولت درآمد ۵00 همتی از صرفه جویی ارز ترجیحی را چه کرده است؟ 


